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Z es leerlingen (Dimitrie
Beltz, Mitchell Janssen,
Lisa Moretti, Daan van
den Nieuwenhof, Miche-

le Soeltan en Rick Tullemans) en
vier docenten (Paula Toonen,
Cees Verschure, Jan Bijl en Nynke
de Groot) van het Stedelijk Colle-
ge in Eindhoven zijn momenteel
in Kenia om daar flink de handen
uit de mouwen te steken voor
een heel goed doel: bouwen aan
een school voor kinderen in een
buitenwijk van Mombasa. In Afri-
ka is onderwijs niet gratis en
daarom kan lang niet iedereen
naar school. Ook het aanschaffen
van schoolspullen als pennen en
papier is al vaak onmogelijk. Daar-
om besloot het SCE een aantal ja-
ren geleden om de MacKline Ju-
nior School te helpen.
Via allerlei sponsoracties verza-
melen alle leerlingen geld,
dat ter plekke in Mombasa
wordt gebruikt voor zaken
waar op dat moment drin-
gend behoefte aan is. Behal-
ve nieuwe lokalen is er bij-
voorbeeld ook een nieuwe
waterpomp aangelegd.
Het is nu voor de vierde
keer dat het SCE meehelpt aan dit
project. De school is voor een
groot deel klaar, maar de begane
grond moet nog worden afge-
bouwd. Dat moet in de periode

van 27 oktober tot en met 5 no-
vember gebeuren. In acht dagen,
om precies te zijn. Of het lukt, dat
kunt u lezen in het blog op de
website van de school (avl.stede-
lijkcollege.nl).
Om een beeld te schetsen citeer
ik een stukje uit het blog toen
het team verwelkomd werd door
de schoolkinderen:
„Ze zongen bij de ontvangst heel
veel liedjes; het ging vaak over
hoe belangrijk naar school mo-
gen is voor hen. Na het zingen
kregen we een rondleiding door
de school en door het dorp. Dat
was heel indrukwekkend, want
de mensen zijn daar blij met wat
ze hebben. Maar als we kijken
naar wat ze hebben, zouden wij
er niet blij mee zijn. De mensen
daar moeten elke dag weer op-
nieuw vechten voor hun leven,

want ze weten niet of ze
die dag wel geld hebben om
eten te kopen.”
\Het is zeker geen luxe va-
kantie voor het team. De
leerlingen en leraren moe-
ten keihard werken, maar
ze komen terug met een
berg ervaring en ze geven

andere kinderen een toekomst.
Dat is onbetaalbaar.
Wat ik wil zeggen: Ze hadden het
geld ook kunnen gebruiken voor
een reisje Eurodisney.
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EINDHOVEN – Dat ze zich sinds gis-
teren hoogleraar mogen noemen,
vinden Harm Rutten en Joep
Teijink natuurlijk persoonlijk best
wel mooi. Maar de twee artsen
van het Catharina Ziekenhuis
Eindhoven benadrukken dat hun
benoeming bij de Maastricht Uni-
versity vooral de medische zorg
in deze regio alleen maar ten goe-
de zal komen. Samenwerking is
volgens oncologisch chirurg Rut-
ten en vaatchirurg Teijink hét
motto voor de medische zorg in
de komende jaren. En daar gaan
zij zich de komende jaren in hun
nieuwe rol hard voor maken. „We
gaan een rol spelen in de ontwik-
keling van betere, meer efficiënte
én betaalbare zorg. Dat is de echte
winst”, zegt Rutten.
Beide artsen wijzen er ook op dat
zij alleen dankzij de intensieve en
goede samenwerking met hun col-
lega’s binnen hun maatschappen
in de positie konden komen waar-
in zij het hoogleraarschap kregen
aangeboden. Ook de directie van
het Catharina deelt wat hun be-
treft in de eer, omdat die niet al-
leen kijkt naar ‘productie’ en dus
geld, maar ook naar onderzoek en
opleiding van jonge artsen.
Voor de patiënten van beide spe-
cialisten verandert er overigens
niets: beide artsen blijven ge-
woon in het Catharina werken.
Met de dubbele benoeming stijgt
het aantal arts-hoogleraren bij het
Catharina tot zes stuks. En daar
mag het Eindhovense ziekenhuis
zich best op laten voorstaan. Rut-
ten: „Het Catharina is geen acade-
misch ziekenhuis, dus dit is bij-
zonder. Wij hebben hier in huis
iets dat niet zo makkelijk te berei-
ken is.” Daarbij doelt de oncoloog
op de hoge kwaliteit van zorg die
is bereikt dankzij intensieve sa-

menwerking tussen de ziekenhui-
zen in de regio en partners zoals
het Integraal Kankercentrum
Zuid in Eindhoven dat al decen-
nia zorg draagt voor goede regis-
tratie van behandelingen en daar-

EINDHOVEN – ED-fotografen Kees
Martens en René Manders verzor-
gen net als in 2012 een aantal
workshops rond lichtkunstfesti-
val Glow in Eindhoven.
Tijdens drie sessies in het kan-
toor van het Eindhovens Dagblad
aan het Begijnenhof in Eindho-
ven (een theorieles vóór, een prak-
tijkles tijdens en een evaluatie na
afloop van het evenement) leren
Martens en Manders de cursisten
de fijne kneepjes van het maken
van een goede Glow-foto.
De data van de cursus van Kees
Martens zijn de dinsdagavonden
6, 13 en 20 november.
Aanmelden via
fotokeesmartens@gmail.com.
René Manders (aanmelden:
rene@rmfotografie.eu) neemt de
maandagavonden 5, 12 en 19 no-
vember voor zijn rekening.
Aanvang is steeds om 19:30 uur.
Per groep is plaats voor maximaal
tien deelnemers. De kosten zijn
80 euro per persoon.
Kijk ook op ed.nl/glow voor veel infor-
matie over het festival

EINDHOVEN – De intocht van Sin-
terklaas in Eindhoven, op zater-
dag 16 november, moet zo snel
mogelijk geëvalueerd worden.
Dat stelt het college van B en W
naar aanleiding van raadsvragen
van de fracties CDA en PvdA.
De twee fracties hadden in deze
raadsvragen hun afkeuring uitge-
sproken over het feit dat Sinter-
klaas dit jaar niet per stoomboot
over het kanaal naar Eindhoven
komt. Het volledige programma is
dit jaar op de Markt in Eindho-
ven. De organisatie nam dit be-
sluit eerder om praktische-, finan-
ciële- en veiligheidsredenen. Zo
zou het te duur zijn om twee pro-
gramma’s op de Markt en rond
het kanaal te organiseren. Ook de
veiligheid rond het kanaal zou te

wensen overlaten. Volgens Het
CDA en de PvdA doet het schrap-
pen van de intocht per boot af-
breuk aan het ‘sinterklaasgevoel’
bij kinderen. Ze vroegen het colle-
ge dan ook of de intocht per boot
niet alsnog geregeld kon worden.
De gemeente laat weten dat de or-
ganisatie van de intocht in han-
den is van marketingorganisatie
Eindhoven 365. ‘De gemeenteraad
heeft dit beleid zelf vastgesteld’,
zo staat in de antwoorden aan de
raad. Het organiseren van twee
programma’s zou volgens de ge-
meente meer geld kosten dan de
nu beschikbare 20.000 euro.
Tijdens de evaluatie zal Eindho-
ven 365 volgens de gemeente on-
der meer onderzoek moeten doen
naar de beleving bij kinderen.

School bouwen in Kenia
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Eindhoven wil intocht
van Sint snel evalueren

9 tot en met 16 november 2013
zie ook: ed.nl/glow
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mee een goudmijn aan informatie
heeft opgebouwd. „De top van de
wereld”, zegt Rutten.
Ook op gebied van vaatbehande-
ling levert intensieve samenwer-
king tussen specialisten, huisart-

sen, fysiotherapeuten en andere
betrokkenen steeds meer rende-
ment op, zegt Teijink. Hij heeft
zich vooral toegelegd op de behan-
deling van ‘etalagebenen’, zoals
dat populair heet. De aandoening

‘claudicatio intermittens’,waarbij
als gevolg van beperkte doorbloe-
ding het loopvermogen van pa-
tiënten wordt aangetast, treft een
op de vijf 55-plussers.
In Nederland gaat het om een mil-

joen mensen. Daarmee is deze
vorm van slagadervernauwing
een van de meest voorkomende
chronische aandoeningen. Opere-
ren van dichtgeslibde slagaderva-
ten (waarbij een stent wordt ge-

plaatst) kan een oplossing bieden,
maar betere, goedkopere en voor-
al veiligere resultaten worden ge-
boekt met een gerichte looptrai-
ning onder begeleiding van een
fysiotherapeut. Daarvoor is een in-
middels landelijk dekkend net-
werk opgezet waarvoor Teijink
zich al jarenlang inzet.
De vaatchirurg kan zich er flink
druk over maken dat sommige
zorgverzekeraars wél een dure
operatie vergoeden, maar niet de
relatief goedkope behandeling
door fysiotherapeuten. Hij hoopt
in zijn nieuwe functie van hoogle-
raar nog meer argumenten te kun-
nen blootleggen om onwillige
zorgverzekeraars op andere ge-
dachten te brengen.
De toenemende vergrijzing speelt
bij zowel vaatchirurgie als oncolo-
gie een grote rol, zeggen beiden
specialisten. „Vergrijzing gaat de
gezondheidszorg op vele manie-
ren beïnvloeden”, vindt Rutten.
„Het gaat bij ouderen om maat-
werk. Die vraagt wat een behande-
ling voor hem of haar oplevert.”
Een groeiend probleem is dat me-
disch onderzoek naar bijvoor-
beeld nieuwe therapieën juist
niet onder ouderen wordt uitge-
voerd. Vooral omdat die vaak met
meerdere kwalen tegelijk te ma-
ken hebben, en dat kan onder-
zoeksgegevens ‘vervuilen’. Daar
houden onderzoekers niet van.
In de Verenigde Staten is het stan-
daard geregeld dat mensen van bo-
ven de 75 jaar niet mee mogen
doen aan onderzoeksprojecten.
Het gevolg is dat nieuwe therapie-
ën dus vooral zijn afgestemd op
jongere patiënten met één afgeba-
kend ziektebeeld. Wat er vervol-
gens met die behandeling gebeurt
in een verouderd lichaam met
meerdere gebreken, blijft letter-
lijk een grijs gebied.
Vergrijzing dwingt de medische
wereld ook om anders om te gaan
met oudere patiënten met bijvoor-
beeld meer teamoverleg. Rutten:
„In de zorg wordt nog naar de
oudere gekeken zoals die twintig
jaar geleden was. Maar de tachtig-
plusser van nu zit niet meer ach-
ter de geraniums, maar die staat
op de tennisbaan. En die wil dus
best een nieuwe heup.”

door Judith de Roy en Rob Burg
e-mail: redactie@ed.nl

VALKENSWAARD – Het plaatsen
van een of meer camera’s, in ge-
val er ernstige verdenkingen of
aanwijzingen zijn voor criminele
feiten of gedragingen – zoals vo-
rig jaar op de Agnus Dei-school
in Valkenswaard – gebeurt met
enige regelmaat.
„Hetzelfde geldt voor het aftap-
pen van telefoonlijnen”, verklaart
een woordvoerster van het Open-
baar Ministerie in Den Bosch des-
gevraagd. „Maar ook daar is dan
eerst toestemming voor nodig
van de rechter-commissaris. Er
moeten gegronde redenen voor
zo’n maatregel zijn. De politie,
die in opdracht handelt van de of-
ficier van Justitie, kan niet luk-

raak zomaar camera’s gaan ophan-
gen. Want daarmee wordt ten
slotte de privacy van mensen ge-
schonden.”
Tijdens de herfstvakantie vorig
jaar werd een camera geïnstal-
leerd in de school in Valkens-
waard, nadat van drie leerkrach-
ten zeer sterke aanwijzingen wa-
ren gekomen dat de directeur
zich schuldig zou maken aan sek-
sueel misbruik. „Er kwamen aan-
houdend signalen binnen over de
man. Omdat er op geen andere
wijze duidelijkheid te krijgen
was, is besloten tot het plaatsen
van camera’s. Al meteen de eerste
dag na de vakantie was het raak”,
aldus de woordvoerster. Dezelfde
dag nog werd de man aangehou-
den.
De van ontucht en bezit van kin-

derporno verdachte voormalig di-
recteur werkte ook enkele jaren
bij het Sint-Joriscollege in Eindho-
ven. Hij doceerde daar natuurkun-
de en scheikunde. De man is in
die periode (ongeveer tussen
2000 en 2004) ook mentor ge-
weest.
Volgens Frans Bakermans, des-
tijds rector van de school, was het
een goede leraar ‘die veel met de
leerlingen op had’. Volgens Baker-
mans is er nooit een klacht over
hem geweest. Hij heeft de Val-
kenswaardenaar (49) wel een keer
moeten terechtwijzen toen deze
het plan had om enkele leerlin-
gen na een activiteit bij hem
thuis te laten slapen. Bakermans:
„Ik heb gezegd dat dat niet ging
gebeuren. Dat was en is beleid
van de school.”

De verdachte is volgens Baker-
mans mede vanwege zijn stoornis
in het autistische spectrum een
bijzondere man. Volgens de voor-
malig rector is dat nooit storend
geweest bij het lesgeven. De ver-
dachte is uit eigen beweging bij
het Sint-Joriscollege vertrokken
omdat hij de Agnus Dei-school
oprichtte.
Tegen de ex-directeur werd don-
derdag drie jaar gevangenisstraf
geëist, waarvan een jaar voorwaar-
delijk. Op de camerabeelden was
volgens het OM te zien dat de di-
recteur door zijn slachtoffer werd
bevredigd. De advocaat van de ver-
dachte bestrijdt dit. Omdat de on-
derlichamen van de directeur en
de leerling bedekt waren met een
deken, was niet precies te zien
wat er gebeurde.

EINDHOVEN – Eindhovenaren kun-
nen komende maandag aanschui-
ven voor een gesprek op verschil-
lende locaties in de stad, bijvoor-
beeld bij Vitalis Peppelrode of de
bibliotheek aan de Emmasingel.
Op dinsdag is de Dag van de Dia-
loog in Veldhoven.
Op tal van locaties zijn tafels ge-
plaatst, waar mensen kunnen pra-
ten over het thema ‘Samen meer’.
Een breed thema, waarbinnen ie-
dereen zijn eigen verhaal kan de-
len. Doel van de dag is om ideeën
en inspiratie te delen.
Aanmelden voor een tafeltje kan
via een website. Een gesprekslei-
der en tafelafspraken garanderen
een veilige omgeving.

www.eindhovenindialoog.nl

en betere zorg door samenwerking

Plaatsen camera’s gebeurt geregeld Dialoogdag
in Eindhoven
en Veldhoven


